
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 22. marts 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 415
Vil ministeren redegøre for, hvad provenuvirkningen vil være af at afskaffe den aftalte 
skatterabat, som gives til eksisterende boligejere ved overgangen til det nye boligskatte-
system i 2024 (scenarie 1)? Endvidere bedes ministeren redegøre for, hvad provenuvirk-
ningen vil være af at udfase skatterabatten for ejerboliger via en stigningsbegrænsnings-
regel, der indebærer, at de samlede boligskatter højst kan stige med 5 pct. årligt af den 
fuldt indfasede skattebetaling i lighed med den ”moderniserede stigningsbegrænsningsre-
gel” for erhvervsejendomme (scenarie 2). Ministeren bedes desuden opgøre fordelings-
virkningen ved både scenarie 1 og 2 opgjort som virkningen på disponibel indkomst i 
kroner og øre og i procent af disponibel indkomst opdelt for 10 indkomstdeciler. Den 
10. indkomstdecil bedes også opdelt på percentiler. Endeligt bedes ministeren oplyse 
virkningen på Gini-koefficienten.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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